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Białe Błota, 27.06.2023 r. 

BRG.0002.10.2023 

 

Protokół z LXXVII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota,  

która odbyła się 27.06.2023 r.  

w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. Czysta 1a 

 

Sesja trwała: od godziny 10:00 do godziny 19:29 

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 

Sekretarz obrad: Bronisław Balcerowski 

Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  

i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków. Obecni: 

1. Bronisław Balcerowski 

2. Anna Banaszek 

3. Magdalena Burdanowska 

4. Kamilla Grzelak 

5. Jacek Grzywacz 

6. Krzysztof Kocikowski 

7. Jacek Krzyżanowski 

8. Karolina Lachowicz 

9. Aleksandra Lubońska 

10. Piotr Mądrzyński 

11. Krzysztof Michalak 

12. Zbigniew Moroz 

13. Leszek Niewiarowski 

14. Ilona Nowakowska 

15. Sławomir Ossowski 

16. Sławomir Ruge 

17. Henryk Sykut 

18. Magdalena Sznajder 

19. Katarzyna Tomicka 

20. Maria Wolsztyńska 

21. Łukasz Wyszomirski 

oraz: Dariusz Fundator Wójt Gminy Białe Błota, Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł 

Zuehlke, Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska, Sekretarz Gminy Ewa Galicka, 

mecenas Maciej Dalka, kierownicy referatów urzędu gminy, kierownicy jednostek 

organizacyjnych, pracownicy urzędu gminy, sołtysi, mieszkańcy. 
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie LXXVII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 

quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LXXV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu między 

sesjami. 

7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał.   

8. Podjęcie uchwał: 

 

1) Przedstawienie raportu o stanie Gminy Białe Błota. 

a) debata nad raportem o stanie Gminy Białe Błota. 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białe Błota wotum zaufania 

za 2022 r. 

 

2) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Białe Błota za 2022 rok wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Białe Błota za 2022 rok. 

a) opinia RIO w Bydgoszczy dotycząca sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Białe Błota za 2022 r. wraz z informacją o stanie mienia Gminy.  

b) dyskusja. 

c) głosowanie. 

 

3) w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białe Błota absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Białe Błota za rok 2022. 

a) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium. 

b) opinia RIO w Bydgoszczy dotycząca wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Białe Błota w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Białe Błota z 

wykonania budżetu za 2022 rok.  

c) dyskusja. 

d) głosowanie. 

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2023 rok,  

5) w sprawie zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-2039,  

6) zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Proble-

mów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na lata 

2023-2026, 

7) w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscy-

plinarnego w Białych Błotach,  

8) nabycia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej oraz prawa własności 

nieruchomości budynkowej w Białych Błotach,  
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9) w sprawie przyjęcia aktualizacji Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elek-

tryczną i paliwa gazowe dla Gminy Białe Błota na lata 2015-2023,  

10) w sprawie powołania Zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników do Sądu Okręgo-

wego i Sądu rejonowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-2027,  

11) w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota,  

9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami.  

11. Zakończenie obrad LXXVII Sesji VIII Kadencji. 

 

Ad 1. Otwarcie LXXVII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady, powitał wszystkich zebranych. 

Sprawdzono obecność i stwierdzono quorum. Zostały odczytane informacje w zakresie danych 

osobowych. 

Ad 2. Wybór sekretarza obrad. 

 

Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnego Bronisława Balcerowskiego. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wybór na funkcję sekretarza obrad radnego Bronisława Balcerowskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (12) 

Bronisław Balcerowski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (9) 

Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina 

Lachowicz, Zbigniew Moroz, Sławomir Ruge, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

Sekretarzem obrad został wybrany radny Bronisław Balcerowski. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad LXXV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad LXXV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Aleksandra 

Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (7) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Zbigniew Moroz, Sławomir Ruge, Łukasz Wyszomirski 

 

Protokół z obrad LXXV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota został przyjęty. 

 

Ad. 4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Zmiany do porządku obrad zgłosiła Sekretarz Gminy Ewa Galicka. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Zdjęcie z porządku obrad przez Sekretarza Gminy projektu uchwały w sprawie: nabycia prawa 

użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej oraz prawa własności nieruchomości 

budynkowej w Białych Błotach. Wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał: -w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego przejęcia przez miasto 

Bydgoszcz zadania własnego gminy Białe Błota z zakresu zapewnienia utrzymania i eksploatacji 

instalacji do przetwarzania odpadów komunalnych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Aleksandra 

Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 

Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (6) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Zbigniew Moroz, Sławomir Ruge 
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Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz w imieniu Przewodniczącej Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji zgłosił do porządku obrad dwa projekty uchwał. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał: -w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG. 

1510.17.2023 na Wójta Gminy Białe Błota w sprawie organizacji pracy Urzędu Gminy Białe 

Błota, -w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG. 1510.18.2023 na działalność Komisji Oświaty, 

Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Rady Gminy Białe Błota oraz na funkcjonowanie 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białych Błotach.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Aleksandra 

Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 

Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (6) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Zbigniew Moroz, Sławomir Ruge 

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Aleksandra 

Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
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NIEOBECNI (5) 

Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Zbigniew Moroz 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz omówił swoją aktywność w okresie 

międzysesyjnym. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut przedstawił relację z uroczyści 

otwarcia zmodernizowanej Stacji Uzdatniania Wody w Cielu. Wiceprzewodniczący poinformował, 

że jeszcze woda dostarczana do Przyłęk i Łochowa nie jest wystarczającej jakości. Przewodniczący 

Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poinformował o zakończeniu stanu epidemicznego, 

przekazał, że zwrócił się do Wójta o udostępnienie pomieszczeń dostosowanych dla osób  

z niepełnosprawnościami (nagranie od 00:13:09 do 00:18:37). 

 

Ad. 6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 

między sesjami. 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator złożył pisemne sprawozdanie na ręce Przewodniczącego 

Rady Gminy. Wójt przedstawił swoje działania w okresie międzysesyjnym w zakresie wykonania 

uchwał podjętych przez Radę Gminy (nagranie od 00:18:45 do 00:21:51).  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał. 

 

Brak. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał: 

 

1) Przedstawienie raportu o stanie Gminy Białe Błota. 

 

Raport o stanie gminy za rok 2022 przedstawiony został przez Sekretarz Gminy Ewę Galicką 

(nagranie od 00:23:27 do 00:58:00). 

 

Wójt Dariusz Fundator przedstawił sytuację Gminy Białe Błota na tle grupy porównawczej 

(nagranie od 00:58:17 do 01:17:15). 

 

a) debata nad raportem o stanie Gminy Białe Błota. 

 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował i zaprosił obecnych do udziału w debacie zaznaczając, 

że na wypowiedź przeznaczony jest czas 15 minut. 
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Małgorzata Kasperuk podkreśliła, że ta debata jest podsumowaniem tego, czego Wójt dokonał  

i dlatego odniesie się do jego haseł wyborczych. Mieszkanka poruszyła temat problemów  

z dostępnością do opieki zdrowotnej, kolejek do lekarzy, braku możliwości dodzwonienia się do 

przychodni. Odnosiła się do braku modernizacji urzędu gminy, ograniczonego dostępu do 

urzędników oraz do samego Wójta. Mieszkanka poruszyła kwestie: braku rozwoju siatki połączeń 

komunikacji gminnej, budowy dróg, chodników oraz oświetlenia. Poruszony został temat 

zadłużenia gminy, które rośnie z roku na rok. Zaapelowała do radnych, aby posłuchali mieszkańców, 

zanim podejmą decyzję w sprawie udzielenia Wójtowi absolutorium (nagranie od 01:18:15 do 

01:27:46). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odniósł się do wystąpienia mieszkanki, do 

funkcjonowania administracji urzędu, zwrócił uwagę na ilość obiektów, w których pracuje urząd, 

szansą na scalenie wszystkich obiektów administracyjnych jest zaprojektowanie i realizacji budowy 

budynku urzędu Gminy Białe Błota.  Wójt poruszył kwestie: przyjmowania mieszkańców, rozwoju 

komunikacji międzygminnej, zadłużenia gminy podkreślając, że poziom wzrostu inwestycji jest 

dwa razy większy niż poziom wzrostu zadłużenia. W kwestii umowy związanej z obsługą medyczną 

Wójt przypomniał, że w tym zakresie otrzymał pozytywną decyzję Rady Gminy (nagranie od 

01:28:00 do 01:32:44).  

 

Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info zauważyła, że wyjściem do debaty 

powinno być zaufanie, mieszkańcy muszą się zastanowić czy mogą Wójtowi zaufać. Redaktor 

naczelna poruszyła temat wzrostu zadłużenia gminy, wskazała, jakie elementy brała pod uwagę, 

jeżeli chodzi o zaufanie, wymieniła: wycinkę lasu w związku z przeszkodami lotniczymi, autobusy 

linii 92 i 90 dla sołectw Lisi Ogon, Łochowo, Łochowice. Powiedziała, że Wójt nie ma woli 

rozwiązywania problemów, lekceważy mieszkańców wychodząc w czasie sesji, nie odpowiada na 

pytania mieszkańców. Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info poruszyła 

temat: wydania przez Wójta decyzji we własnej sprawie, kontroli RIO oraz NIK, powołania Wójta 

do rady nadzorczej spółki wodnej w Żninie, współpracy z organizacjami pozarządowymi, realizacji 

programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej”, dostępności ZWIUK dla osób ze 

szczególnymi potrzebami, zdalnego udziału mieszkańców w posiedzeniach komisji, braku 

warunków do udziału osób niepełnosprawnych na komisjach, dodatków węglowych wypłacanych 

przez GOPS. Na zakończenie Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info 

zwróciła uwagę na ilość zdjęć w gminnym biuletynie Białe Błota Tu i Teraz, na których jest Wójt 

oraz na ograniczanie wolności słowa, wypieranie z rynku mediów komercyjnych (nagranie od 

01:33:14 do 01:52:30). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odniósł się do wystąpienia mieszkanki, próby 

dyskredytowania Wójta oraz pracowników urzędu. Wójt przypomniał ocenę Najwyższej Izby 

Kontroli, która pozytywnie oceniła jego działania (nagranie od 01:52:32 do 01:54:13). 

 

Rafał Sznajder nawiązał do całokształtu pracy Wójt, do obietnic przedwyborczych głoszonych przez 

Wójta, w tym do: stanu zadłużenia gminy, inwestycji drogowych, ZWIUK, transparentności wyboru 

wicewójta. Mieszkaniec zwrócił się do radnych o samodzielne podejmowanie decyzji, zgodnie ze 

swoim sumieniem (nagranie od 01:54:55 do 01:58:49). 
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Dariusz Fundator Wójt Gminy Białe Błota ustosunkował się do wypowiedzi mieszkańca, w tym do 

wzrostu wydatków inwestycyjnych o charakterze majątkowym, do wzrostu poziomu zadłużenia 

oraz do inwestycji budowy ul. Duńskiej w Białych Błotach (nagranie od 01:58:54 do 02:02:07). 

 

Mieszkanka Ewa Orcholska podjęła temat raportu o stanie Gminy, który jej zdaniem można nazwać 

przewodnikiem po Gminie Białe Błota oraz po urzędach, zauważyła, że nie ma odniesienia na temat 

inwestycji, aneksów, gospodarowania środkami publicznymi. Mieszkanka odniosła się do 

wystąpienia Wójta, następnie poruszyła kwestie: godziny organizacji sesji, dostępu do informacji 

publicznej, nieprawidłowego wypełnienia oświadczenia majątkowego Wójta, zadłużenia gminy, 

retoryki wypowiedzi Wójta, braku kryteriów potrzeby budowy oraz modernizacji dróg. Mieszkanka 

poruszyła sprawę zanieczyszczenia wody, braku poinformowania mieszkańców na temat 

zanieczyszczeń. W dalszej części poruszona została kwestia komunikacji gminnej, ilości aneksów 

do zawieranych umów, prowadzonej kontroli zarządczej (nagranie od 02:02:48 do 02:20:57). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zapowiedział, że dwa razy do roku sesje 

odbywają się wcześniej tj. sesja absolutoryjna oraz budżetowa (nagranie od 02:20:57 do 02:21:19). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział w temacie ilości aneksów do zawieranych 

umów, poruszył kwestię inwestycji prowadzonych w Lisim Ogonie, zauważył, że rozmowy w tym 

temacie były prowadzone w ramach posiedzeń Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa  

i Środowiska. Wójt poruszył kwestię realizacji inwestycji i działań urzędu (nagranie od 02:21:21 do 

02:25:32). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut odnosząc się do zaprezentowanego 

raportu o stanie Gminy poruszył temat inwestycji, w tym brak zakończenia inwestycji budowy ul. 

Myśliwskiej w Cielu oraz zaplanowanej na IV kwartał budowy II etapu tej ulicy oraz do budowy 

ul. Wczasowej i ul. Pogodnej. Wiceprzewodniczący Rady Gminy poruszył kwestie: wybudowanej 

ścieżki pieszo-rowerowej w Cielu, kontroli przeprowadzonych między innymi przez NIK i RIO, 

umów na usługi doradcze oraz kwestię spraw sądowych. Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

negatywnie ocenił gminną gazetkę Białe Błota Tu i Teraz, odniósł się braku radcy prawnego na 

potrzeby Rady Gminy, podjął temat zadłużenia gminy (nagranie od 02:26:00 do 02:39:42). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział na wystąpienie Wiceprzewodniczącego 

Henryk Sykut, wspomniał o zawartym w raporcie o stanie gminy porównaniu gminy z innymi 

samorządami, o kwestii zadłużenia gminy oraz o umowach zawartych na usługi eksperckie. Wójt 

wspomniał o trudnościach w realizacji zadań inwestycyjnych, poruszył kwestię braku inwestycji  

w Sołectwie Ciele. We wspomnianej przez Wiceprzewodniczącego Henryka Sykuta kwestii 

posiedzenia RIO, Wójt przypomniał, że ostrzegał radnych, że nie można zdejmować środków na 

zaangażowanym zadaniu (nagranie od 02:39:50 do 02:51:19). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zabrał głos w sprawie posiedzenia 

RIO i stwierdził, że Rada świadomie i odpowiedzialnie przyjęła zmiany, ul. Myśliwska byłaby już 

skończona. Wójt odpowiedział, że decyzja i orzeczenie RIO w tym zakresie jest jednoznaczne 

(nagranie od 02:51:22 do 02:52:13). 
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Zdaniem radnego Łukasza Wyszomirskiego to Wójt, jako Dariusz Fundator, jest odpowiedzialny za 

działania. Odnosząc się do wprowadzenia na sesji zadania wykopania karp, radny stwierdził, że 

Rada Gminy została wprowadzona w błąd. Radny odniósł się do słów Wójta Gminy Białe Błota  

o legalizacji ośmiu ulic, zauważył, że administracja zawsze staje przed problemami kolizji. Radny 

przywołał hasło wyborcze Wójta dotyczące „wyciągnięcia gminy z długów”, odniósł się do ilości 

zadań inwestycyjnych, umów doradczych, o których mówił Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Białe Błota Henryk Sykut, długości terminów oczekiwania na spotkania mieszkańców z Wójtem, 

odmiennie rozumianego pojęcia transparentności, atmosfery strachu przed mieszkańcami i radnymi. 

W dalszej części wypowiedzi radny zabrał głos w sprawie: przypisywaniu sobie przez Wójta 

osiągnięć szkół, organizacji imprez przez gminę, zakupu przez urząd pieców dla GCK, budowy  

ul. Duńskiej i ul. Czeremchy. Zdaniem radnego do istotnych zaniechań Wójta w tej kadencji należy 

brak realizacji obwodnicy Białych Błot. Radny zauważył, że Wójt na brak kadry nie może narzekać, 

kuleje realizacja zadań inwestycyjnych, odniósł się do: kosztów budowy przedszkola  

w Cielu, decyzji Wójta o zwrocie blisko 12 mln zł za należne gminie środki związane z terenem 

lotniska, rozbudowy stacji uzdatniania wody. Radny Łukasz Wyszomirski stwierdził, że Wójt 

zauważył konieczność budowy obiektów edukacyjnych, odniósł się do pracowników tworzących 

administrację (nagranie od 02:53:17 do 03:15:17). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator nawiązał do wypowiedzi radnego Łukasza 

Wyszomirskiego i poruszył temat: budowania dróg w sposób nielegalny, podejmowania decyzji  

w zakresie zadłużenia gminy, spotkań z mieszkańcami, zatrudnień w urzędzie, budowy ul. Duńskiej, 

opracowania modeli ruchu dla Białych Błot, sprawy RZI, udziału gminy w inwestycjach 

prowadzonych w obszarze ZWIUK (nagranie od 03:15:26 do 03:23:30). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski zabierając głos ad vocem podał przykład ul. Altanowej mówiąc, że 

ulica została wybudowana ze środków na bieżące utrzymanie dróg. Radny odniósł się do  

ul. Duńskiej, zapytał skąd Wójt weźmie środki na połączenie tej ulicy przez las, radny stwierdził 

fakt, że nie ma tematu obwodnicy dla Białych Błot, nie zgodził się z tym, jakoby sprawa RZI była 

„zamiatana pod dywan”, Wójt wybrał najgorszy wariant, oddając bez walki całą kwotę z odsetkami 

(nagranie od 03:23:37 do 03:26:43). 

 

Wójt podkreślił przyłączenie Prokuratorii Generalnej do postępowania, z ramienia Skarbu Państwa. 

Wspomniał o porozumieniu Miasta Bydgoszczy z RZI i wycofaniu z dalszego procedowania tego 

postępowania. Wójt przypomniał wyrok, że gmina źle określiła podmiot, wobec którego wystąpiła 

o zapłatę podatków. Radny Łukasz Wyszomirski zauważył, że Gminę Białe Błota nikt nie 

reprezentował na posiedzeniu (nagranie od 03:26:44 do 03:30:29). 

 

Radna Magdalena Sznajder zauważyła, że Wójt podczas swojej kadencji, ani razu, nie uzyskał 

wotum zaufania ani absolutorium, wyraziła zaniepokojenie ilością wpływających do Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji skarg, wspomniała o braku obecności Wójta i pracowników merytorycznych na 

posiedzeniach Komisji. Radna wspomniała o braku obsługi prawnej Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji, zauważyła, że Wójt nie wykonuje wszystkich uchwał Rady Gminy Białe Błota, podając 

za przykład uchwały dotyczące komunikacji publicznej. Radna odniosła się do spraw 

podejmowanych przez Komisję: sprawy przedszkola, sprawy ZAZu, sprawy rozliczenia budżetu 
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GCK. Radna Magdalena Sznajder zapytała gdzie są obietnice wyborcze Wójta, co  

z równoważonym budżetem wszystkich sołectw, co z obwodnicą w Białych Błotach. Radna 

podniosła temat zwrotu środków za stadia podyplomowe Wójta oraz nieudzielania przez Wójta 

odpowiedzi na wybrane pytania (nagranie od 03:30:37 do 03:35:11). 

 

Wójt odpowiadając na wystąpienie radnej Magdaleny Sznajder, odniósł się do spraw 

rozpatrywanych przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji, zaznaczył, że Gminne Centrum Kultury 

corocznie składa sprawozdanie finansowe. Poinformował, że prawo mówi o powołaniu 

pracowników na podstawie konkursu albo na podstawie odrębnych przepisów. Odpowiadając na 

zapytanie radnej Magdaleny Sznajder, Wójt powiedział, że już wielokrotnie wypowiadał się na 

temat ukończonych studiów podyplomowych i nie będzie się wypowiadał na ten temat podczas 

debaty nad raportem o stanie gminy (nagranie od 03:35:20 do 03:39:10). 

 

Radna Katarzyna Tomicka poruszyła kwestię walki mieszkańców Łochowa na rzecz rozwoju 

komunikacji międzygminnej, Wójt nie zrealizował budżetu gminy na 2022 rok, w którym 

zabezpieczone były środki na przedłużenie każdego kursu autobusu linii 92 do Łochowa, nie 

realizuje uchwał Gminy Białe Błota w zakresie komunikacji międzygminnej, nie odpowiada na 

pisma mieszkańców w ustawowym terminie, nie rozwiązuje problemów zgłaszanych przez 

mieszkańców, radnych i sołtysów (nagranie od 03:39:20 do 03:40:54). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator wskazał, że odpowiedzi na wszystkie pisma udzielane 

są w terminach przewidzianych ustawowo. Odniósł się do tematu komunikacji wskazując na wyniki 

raportu dotyczącego napełnienia pojazdów na wszystkich liniach, żadna linia nie wymaga 

zwiększenia taboru. Należy kontynuować dyskusję na temat istnienia potrzeby reorganizacji 

komunikacji. Radna Katarzyna Tomicka wskazała, że badanie powinno obejmować autobusy PKS 

oraz prywatne busy, z których korzystają mieszkańcy, ponieważ nie mają możliwości skorzystania 

z komunikacji publicznej. Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poinformował 

o wycofaniu przez PKS jednego autobusu, kilkanaście osób nie będzie miało jak dojechać rano do 

pracy (nagranie od 03:40:59 do 03:46:43). 

 

Radny Leszek Niewiarowski wyraził swoje niezadowolenie ze sposobu traktowania osób 

niepełnosprawnych w gminie Białe Błota, wskazał na brak możliwości uczestnictwa osób 

niepełnosprawnych w posiedzeniach komisji ze względu na bariery architektoniczne budynku. 

Radny zapytał, co Wójt zrobił przez całą swoją kadencję dla osób niepełnoprawnych, wskazał na 

brak dostosowania przystanków autobusowych do potrzeb osób z niepełnosprawnościami (nagranie 

od 03:46:50 do 03:51:17). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poinformował, że złożył do Wójta 

wniosek o przystosowanie pomieszczeń Biura Rady (nagranie od 03:51:17 do 03:51:26). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator udzielił odpowiedzi, wskazał na plan przeznaczenia 

świetlicy w Łochowicach w celu dostosowania do prac Biura Rady Gminy. Wójt przedstawił 

działania podejmowane w celu poprawy dostępności obiektów dla osób niepełnosprawnych, 
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podkreślił, że realizuje zadania objęte budżetem, odniósł się do kwestii wspomnianego przez 

radnego Leszka Niewiarowskiego przystanku autobusowego (nagranie od 03:51:28 do 03:54:37). 

 

Głos zabrała radna Ilona Nowakowska, która podjęła temat wykonania budżetu przez Gminne 

Centrum Kultury w Białych Błotach, wskazując na zastrzeżenia, co do kompetencji Dyrektor GCK.  

Radna poinformowała o problemie zerowego zużycia gazu w świetlicy w Cielu oraz zerowego 

zużycia prądu w świetlicy w Zielonce przez okres blisko 3 lat. Radna wyraziła swoje wątpliwości 

w temacie faktur za prąd w świetlicy w Cielu oraz w kwestii zakupionych przez urząd piecy 

ceramicznych (nagranie od 03:54:46 do 03:59:36). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator wskazał na konieczność sprawdzenia sprawy. Radna 

Ilona Nowakowska powiedziała, że doszły do radnych słuchy, że urząd wiedział o tych 

nieprawidłowościach (nagranie od 03:59:42 do 04:00:59). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Anna Banaszek zauważyła, że do radnych docierają niepokojące 

sygnały o złej atmosferze pracy w gminnych jednostkach, odniosła się do prób przeprowadzenia 

kontroli w Gminnym Centrum Kultury przez Komisję Rewizyjną. Przedstawiła dokumenty, które 

udało jej się pozyskać z Gminnego Centrum Kultury. Wiceprzewodnicząca poruszyła temat 

nieprecyzyjnych odpowiedzi na wnioski o udostepnienie informacji publicznej, mieszkańcy mają 

prawo do jawnych informacji. Zdaniem Wiceprzewodniczącej Wójt i Dyrektor Gminnego Centrum 

Kultury utrudniają radnym pracę, wskazała na utrudnienia w pozyskaniu dokumentów, podkreśliła 

brak informacji na temat sposobu wydatkowania środków przeznaczonych na GCK, zapytała o 

prowadzenie dokumentacji majątku GCK, wyraziła nadzieję, że radni i Komisja Rewizyjna będą 

mieli możliwość zbadania ewentualnych nieprawidłowości (nagranie od 04:01:00 do 04:11:49). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator wskazał, że Gminne Centrum Kultury jest rozliczane  

w ramach kontroli, odniósł się do kontroli prowadzonych przez Komisję Rewizyjną. Kwestie opłat 

wymagają sprawdzenia. Sekretarz Ewa Galicka wskazała, że przekazała Wiceprzewodniczącej 

Rady Gminy Annie Banaszek protokoły z przeprowadzonej przez Urząd Gminy inwentaryzacji, 

wiele przedmiotów, które są na wyposażeniu świetlic są majątkiem gminy. W kwestii opłat za 

użytkowanie gazu i energii elektrycznej w świetlicach Sekretarz wskazała, że pokrywa je Gminne 

Centrum Kultury z przyznanej dotacji (nagranie od 04:44:49 do 04:16:09). 

 

Radna Ilona Nowakowska zapytała, dlaczego od 2021 roku żadna kontrola nie wykryła zgłaszane 

przez nią kwestie zerowego zużycia gazu i prądu, dlaczego nikt tego nie zauważył (nagranie od 

04:16:16 do 04:17:35). 

 

Radny Sławomir Ruge podjął kwestie wykonywania przez Wójta uchwał Rady Gminy i braku 

zapewnienia Radzie Gminy obsługi niezależnej kancelarii prawnej. W dalszej części wypowiedzi 

radny odniósł się do planowania, szacowania i zarzadzania majątkiem gminy przez Wójta w kwestii 

przebudowy drogi powiatowej Lisi Ogon – Łochowo – Łochowice, braku rozmów z firmą Panattoni 

na temat drogi alternatywnej i jej sfinansowania. Wójt nie pomyślał wcześniej, podczas wydawana 

pozwolenia na budowę hal wielkogabarytowych w Lisim Ogonie o problemach logistycznych 

(nagranie od 04:17:49 do 04:25:11). 
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Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator udzielił odpowiedzi, wskazał, między innymi, że Urząd 

Gminy nie wydawał pozwoleń, warunków na budowę na stawianie tych instalacji, są one wydawane 

przez Starostwo Powiatowe na podstawie miejscowego planu, który został uchwalony przez Radę 

Gminy. Wójt nakreślał proces dotyczący miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

Lisiego Ogona Południe, przedstawił działania podjęte w celu przygotowania studium 

transportowego, co do planowanych dróg alternatywnych, Wójt wspomniał o braku możliwości 

„wpięcia” jakiejkolwiek drogi do istniejącego już przebiegu drogi S, co wynika z obowiązujących 

przepisów (nagranie od 04:25:15 do 04:14:22). 

 

Mecenas Maciej Dalka powiedział, że nie spotkał się z sytuacją, aby ograny gminy miały oddzielne 

kancelarie prawne, kancelaria prawna zapewnia obsługę wszystkim organom, do decyzji radnych 

należy czy będą korzystać z porad kancelarii (nagranie od 04:34:38 do 04:36:10). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut, zapytał o stanowisko Wójta w tej 

sprawie, zdaniem Wiceprzewodniczącego, Rada, jako organ uchwałodawczy nie ma takiego 

wsparcia, jakie powinna mieć, wskazał, że inne instytucje mają swoich prawników. Rada Gminy 

chce mieć własną kancelarię (nagranie od 04:36:18 do 04:38:19). 

 

Wójt odpowiedział, że rozważy stanowisko Wiceprzewodniczącego, nie zna przypadku samorządu, 

w którym byłaby prowadzona obsługa prawna osobna dla Urzędu i dla Rady Gminy. Wójt podkreślił 

obowiązek kancelarii do udzielania rzetelnych i bezstronnych opinii prawnych w każdym zakresie 

(nagranie od 04:38:19 do 04:40:00). 

 

Radny Ruge powtórzył pytanie czy Wójt wykona uchwałę Rady Gminy w kwestii wyłonienia 

bezstronnej pomocy prawnej dla Rady Gminy. Wójt odpowiedział, że umowa, która jest zawarta  

z kancelarią przewiduje obsługę obu organów, to działanie jest wykonane (nagranie od 04:40:00 do 

04:42:00). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski skierował zapytanie do mec. Macieja Dalki czy jest w stanie 

przygotować dokumenty na temat Wójta o przekroczeniu uprawnień i zadań, o nieprawidłowości  

i skierowanie ich do odpowiednich organów. Mecenas zdeklarował przygotowanie opinii w tym 

zakresie. Radny zakłada, że mecenas wystawi taką opinię, jaką chce Wójt. Mecenas przypomniał, 

że Rada Gminy podejmuje decyzje, jako organ, kolegialnie, w ramach umowy zawartej z gminą, 

mecenas służy pomocą, przygotowuje opinie i opiniuje dokumenty. Radny Łukasz Wyszomirski 

podał przykład niezależnych opinii na temat sprawy RZI, które są „miażdżące” dla Wójta i opinii 

mecenasa. Mecenas odniósł się do słów radnego, powiedział, że będzie bronił swojej niezawisłości 

zawodowej. Jeżeli Rada będzie chciała, w ramach swoich kompetencji, podejmować pewne 

działania, mecenas wyrazi swoją opinię, a jeżeli nie będzie mógł podjąć się sprawy, z uwagi na 

ewentualny konflikt interesów, wyda oświadczenie. Radny Łukasz Wyszomirski zauważył, że Rada 

jako organ, nie może być wstrzymana konfliktem interesów mecenasa, a takie sytuacje mają miejsce 

(nagranie od 04:42:14 do 04:50:09). 
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Radny Łukasz Wyszomirski odniósł się do słów Wójta na temat ilości spotkań w sprawie drogi 

powiatowej na Komisji Gospodarki. Radny zauważył, że te spotkania dotyczyły posadowienia hal 

wielkopowierzchniowych w miejscowości Lisi Ogon. Radny poruszył temat zakwalifikowania 

papieru toaletowego, jako środka trwałego, zapytał Wójta o laleczki voodoo, które mają 

nieprzychylni radni, po czym Przewodniczący Rady Gminy odebrał mu głos (nagranie od 04:50:09 

do 04:52:22). 

 

Daria Włodarczyk podjęła temat przedłużenia linii autobusowej nr 92 do Łochowa i Łochowic, 

poinformowała, że nie otrzymała odpowiedzi na wniosek o zestawienie wpływów do budżetu  

z tytułu podatków z podziałem na poszczególne sołectwa. Mieszkanka odniosła się do wykazu 

kosztów, jakie gmina poniosła z tytułu finansowania linii międzygminnych w 2022 r. oraz do liczby 

mieszkańców w poszczególnych sołectwach. Mieszkańcy nie zgadzają się na ciężki transport jadący 

tuż przy budynkach oświatowych, ta inwestycja godzi w bezpieczeństwo. Mieszkanka podniosła 

sprawę: rozbudowy drogi powiatowej między Lisim Ogonem a Gorzeniem, braku rozmów na temat 

drogi alternatywnej dla strefy przemysłowej Panattoni. Mieszkańcy nie chcą tej inwestycji w takim 

zakresie (nagranie od 04:52:35 do 05:01:13). 

 

Hanna Bernadowicz poruszyła temat zaufania do Wójta, zabrała głos w kwestii komunikacji 

autobusowej i przebiegu linii nr 92 i 90, wyraziła swoją opinię na temat wicewójta, odniosła się do 

sytuacji osób starszych. Zdaniem mieszkanki Wójt nie zasługuje na votum zaufania. Zwróciła 

uwagę na datę ważności gaśnic w szkole (nagranie od 05:01:42 do 05:05:26). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zarządził 30 minut przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz sprawdził obecność po przerwie i poinformował, 

że obrady opuścił radny Sławomir Ossowski. 

 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białe Błota wotum zaufania za 2022 r. 

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białe Błota wotum zaufania za 2022 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (7) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, 

Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Maria Wolsztyńska 

 

PRZECIW (11) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, 



14 

 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski 

 

W głosowaniu w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białe Błota wotum zaufania nie uzyskano 

bezwzględnej większości ustawowego składu rady. W konsekwencji zastosowanie znalazł przepis 

art. 28aa ust. 9 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. poz. 

40 ze zm.) zdanie trzecie stanowiące, że niepodjęcie uchwały o udzieleniu Wójtowi wotum 

zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu Wójtowi wotum zaufania. 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.73.2023 w sprawie nieudzielenia 

Wójtowi Gminy Białe Błota wotum zaufania za 2022 r. 

 

2) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Białe Błota wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2022 rok. 

 

a) opinia RIO w Bydgoszczy dotycząca sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Białe Błota za 

2021 r. wraz z informacją o stanie mienia za 2021 r. 

 

Katarzyna Strzygocka-Kowalska Skarbnik Gminy przedstawiła Uchwałę Nr 18/S/2023 Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 28 kwietnia 2023 r. w sprawie wyrażenia opinii  

o przedłożonym przez Wójta Gminy Białe Błota sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Białe 

Błota za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia Gminy (nagranie od 05:13:14 do 05:29:27). 

 

b) dyskusja 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz przeszedł do 

kolejnego punku obrad. 

 

c) głosowanie 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zarządził głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (10) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
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Aleksandra Lubońska, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (4) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Kamilla Grzelak, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Sławomir Ruge 

 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.74.2023 w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Gminy Białe Błota wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy za 2022 rok. 

 

3) w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Białe Błota absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

Gminy Białe Błota za rok 2022, 

 

a) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Katarzyna Tomicka, która przedstawiła wniosek 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota z dnia 23 maja 2023 r. do Uchwały nr 1/2023 Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota z dnia 23 maja 2023 r. oraz opinię Komisji Rewizyjnej  

o wykonanie budżetu Gminy Białe Błota za 2022 rok z dnia 23 maja 2023 r. (nagranie od 05:32:16 

do 05:45:28). 

 

b) opinia RIO w Bydgoszczy dotycząca wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota w 

sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Białe Błota z wykonania budżetu za 2021 rok 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz przedstawił uchwałę Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 1 czerwca 2023 r. w sprawie opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Białe Błota  

z wykonania budżetu za 2022 rok (nagranie od 05:45:31 do 05:46:41). 

 

c) dyskusja 

 

Głos w dyskusji zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut, zdaniem 

Wiceprzewodniczącego budżet mógłby być lepiej wykonany (nagranie od 05:47:06 do 05:53:30). 

 

d) głosowanie 
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Głosowano w sprawie: 

głosowanie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (7) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, 

Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Maria Wolsztyńska 

 

PRZECIW (5) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Katarzyna 

Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota nie udzieliła Wójtowi Gminy Białe Błota absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Białe Błota za rok 2022. 

 

Wójt podziękował radnym, którzy przychylnie ocenili jego pracę w ubiegłym roku, podziękował 

współpracownikom za pracę i ogromne zaangażowanie, złożył kwiaty na ręce Skarbnik Gminy oraz 

Sekretarz Gminy. Sekretarz Gminy w imieniu pracowników podziękowała Wójtowi. 

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 2023 rok. 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska zgłosiła i przedstawiła autopoprawki do 

złożonego projektu uchwały (nagranie od 05:59:47 do 06:09:52). 

 

Radna Magdalena Sznajder zapytała o kwestię zdjęcia środków na zakup samochodu ratowniczo-

gaśniczego na potrzeby OSP w Białych Błotach. Skarbnik udzieliła wyjaśnień, wskazała kwotę 

640 610,00 zł dotacji, która zostanie przekazana OSP celem zakupu samochodu, 50 000,00 zł może 

zostać zdjęte i przekazane na cel dotacji na wymianę źródeł ciepła. Skarbnik Gminy Katarzyna 

Strzygocka-Kowalska wyjaśniła kwestie związane z zakupem inwestycyjnym. Radny Łukasz 

Wyszomirski zadał pytanie w kwestii możliwości zakupu wyposażenia tego samochodu  

w urządzenia hydrauliczne. Skarbnik wskazała, że postępowanie zostało już rozstrzygnięte, Wójt 

odpowiedział, że zgodnie z informacją od Prezesa OSP w Białych Błotach w zamówieniu zostało 

uwzględnione wszystko to, co jest niezbędne (nagranie od 06:10:00 do 06:17:43). 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Karolina Lachowicz 

 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski 

 

Autopoprawki zostały przyjęte. 

 

Obrady opuściła radna Karolina Lachowicz. 

Obrady opuścił Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zapytał o środki, które pozostały na 

zadaniu wykonania ul. Białobłockiej w Kruszynie Krajeńskim. Zasygnalizował konieczność 

urealnienia kwot na tym zadaniu i przygotowania wniosku o skorygowanie środków (nagranie od 

06:19:19 do 06:21:50). 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 2023 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Leszek 

Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

NIEOBECNI (4) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.75.2023 zmieniająca uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 2023 rok. 

 

5) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-2039, 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska zgłosiła i przedstawiła autopoprawki do 

złożonego projektu uchwały (nagranie od 06:22:54 do 06:26:31). 

 

Radna Magdalena Sznajder przedstawiła oświadczanie mieszkanki w sprawie zmian, jakie mają 

zostać wprowadzone od 1 lipca w zakresie odbieranie odpadów segregowanych, które nie będą 

odbierane z prywatnych pojemników a wyłącznie w workach (nagranie od 06:26:38 do 06:30:01). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna 

Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Sławomir Ruge 

 

NIEOBECNI (4) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski 

 

Autopoprawki zostały przyjęte. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-2039.  

 

Wyniki głosowania 
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ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna 

Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (5) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Sławomir 

Ruge 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.76.2023 w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-2039. 

 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na lata 2023-

2026, 

 

W związku z nieobecnością na sali posiedzeń Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, 

Pomocy Społecznej i Sportu Karoliny Lachowicz projekt uchwały przedstawił Michał Borkowski 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białych Błotach. Członek Komisji Jacek 

Krzyżanowski potwierdził pozytywną opinię Komisji w sprawie projektu uchwały (nagranie od 

06:34:17 do 06:35:19). 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na lata 2023-

2026.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

BRAK GŁOSU (1) 
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Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (4) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że obrady opuściła radna Maria Wolsztyńska. 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.77.2023 zmieniającą uchwałę  

w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na lata 2023-2026. 

 

7) w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Białych Błotach, 

 

Projekt uchwały przedstawił Michał Borkowski Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Białych Błotach. Radna Magdalena Sznajder zapytała o stanowisko Komisji Oświaty, Kultury, 

Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu oraz o skład osobowy Zespołu. Sekretarz Gminy Ewa Galicka 

odniosła się do składu osobowego Zespołu. Członek Komisji Jacek Krzyżanowski potwierdził 

pozytywną opinię Komisji w tej sprawie (nagranie od 06:36:31 do 06:43:10). 

 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Białych Błotach.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (5) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria 

Wolsztyńska 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.78.2023 w sprawie trybu i sposobu 

powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Białych Błotach. 

 

8) nabycia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej oraz prawa własności 

nieruchomości budynkowej w Białych Błotach, 

 

Podpunkt zdjęty z porządku obrad. 
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9) w sprawie przyjęcia aktualizacji Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i 

paliwa gazowe dla Gminy Białe Błota na lata 2015-2023, 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski poinformował o pozytywnej rekomendacji Komisji dla projektu uchwały (nagranie od 

06:44:06 do 06:44:15). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia aktualizacji Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i 

paliwa gazowe dla Gminy Białe Błota na lata 2015-2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (5) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria 

Wolsztyńska 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę RGK.0007. 79.2023 w sprawie przyjęcia aktualizacji 

Założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Białe 

Błota na lata 2015-2023. 

 

10) w sprawie powołania Zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników do Sądu 

Okręgowego i Sądu Rejonowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-2027, 

 

Swoją kandydaturę zgłosił radny Łukasz Wyszomirski. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

kandydatura radnego Łukasza Wyszomirskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 
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Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (5) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria 

Wolsztyńska 

 

Kandydatura radnego Łukasza Wyszomirskiego została przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zgłosił kandydaturę radnej Anny 

Banaszek. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

kandydatura radnej Anny Banaszek.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek 

Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Anna Banaszek 

 

NIEOBECNI (5) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria 

Wolsztyńska 

 

Kandydatura radnej Anny Banaszek została przyjęta. 

 

Swoją kandydaturę zgłosiła radna Magdalena Sznajder. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

kandydatura radnej Magdaleny Sznajder.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (5) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria 

Wolsztyńska 

 

Kandydatura radnej Magdaleny Sznajder została przyjęta. 

 

Swoją kandydaturę zgłosiła radna Aleksandra Lubońska. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

kandydatura radnej Aleksandry Lubońskiej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (5) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria 

Wolsztyńska 

 

Kandydatura radnej Aleksandry Lubońskiej została przyjęta. 

 

Swoją kandydaturę zgłosił radny Jacek Grzywacz. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

kandydatura radnego Jacka Grzywacza.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (5) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria 

Wolsztyńska 

 

Kandydatura radnego Jacka Grzywacza została przyjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie powołania Zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników do Sądu Okręgowego i 

Sądu Rejonowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-2027.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (5) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria 

Wolsztyńska 

 

Radny Łukasz Wyszomirski zaapelował do mieszaków zainteresowanych zgłoszeniem swojej 

kandydatury na ławnika o szczególne zwrócenie uwagi na stawiane wymagania (nagranie od 

06:50:50 do 06:52:00). 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę RGK.0007.80.2023 w sprawie powołania Zespołu 

ds. opiniowania kandydatów na ławników do Sądu Okręgowego i Sądu rejonowego  

w Bydgoszczy na kadencję 2024-2027. 
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11) w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota, 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Leszek Niewiarowski, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Łukasz Wyszomirski 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Krzysztof Michalak 

 

NIEOBECNI (5) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria 

Wolsztyńska 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.81.2023 w sprawie zatwierdzenia 

planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

 

12) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego 

przejęcia przez miasto Bydgoszcz zadania własnego gminy Białe Błota z zakresu zapewnienia 

utrzymania i eksploatacji instalacji do przetwarzania odpadów komunalnych, 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski oraz Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski 

przedstawili założenia projektu (nagranie od 06:54:13 do 06:56:18). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego przejęcia 

przez miasto Bydgoszcz zadania własnego gminy Białe Błota z zakresu zapewnienia utrzymania i 

eksploatacji instalacji do przetwarzania odpadów komunalnych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (5) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria 

Wolsztyńska 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.82.2023 w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego przejęcia przez miasto Bydgoszcz 

zadania własnego gminy Białe Błota z zakresu zapewnienia utrzymania i eksploatacji 

instalacji do przetwarzania odpadów komunalnych. 

 

13) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG. 1510.17.2023 na Wójta Gminy Białe Błota w sprawie 

organizacji pracy Urzędu Gminy Białe Błota, 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG. 1510.17.2023 na Wójta Gminy Białe Błota w sprawie 

organizacji pracy Urzędu Gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Krzyżanowski 

 

NIEOBECNI (5) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria 

Wolsztyńska 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę RGK.0007.83.2023 w sprawie rozpatrzenia skargi 

Nr BRG. 1510.17.2023 na Wójta Gminy Białe Błota w sprawie organizacji pracy Urzędu 

Gminy Białe Błota. 
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14) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG. 1510.18.2023 na działalność Komisji Oświaty, 

Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Rady Gminy Białe Błota oraz na funkcjonowanie 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białych Błotach, 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder poinformowała, że 

Komisja uznała skargę za bezzasadną (nagranie od 06:58:08 do 06:58:14). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG. 1510.18.2023 na działalność Komisji Oświaty, Kultury, 

Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Rady Gminy Białe Błota oraz na funkcjonowanie 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białych Bło.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka 

 

PRZECIW (1) 

Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (5) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria 

Wolsztyńska 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę RGK.0007.84.2023 w sprawie rozpatrzenia skargi 

Nr BRG. 1510.18.2023 na działalność Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej 

i Sportu Rady Gminy Białe Błota oraz na funkcjonowanie Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Białych Błotach. 

 

Ad 9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami. 

  

Radny Krzysztof Michalak zapytał o interpelację, którą złożył w sprawie zamontowania progów 

zwalniających w miejscowości Ciele na ul. Osiedle, oraz o progi zwalniające w Zielonce przy  

ul. Jaworowej. W związku z dofinansowaniem na obiekt sportowy przy szkole podstawowej  

w Łochowie radny zapytał, jakie będzie rozwiązanie infrastruktury dojazdowej dla rodziców. Radny 

Krzysztof Michalak odniósł się do wycinki drzew przy ul. Betonowej, zdaniem radnego w gminie 

mottem przewodnim jest inwestor, jego zaś zdaniem powinien być mieszkaniec. Radny 

podziękował mieszkańcom za udział w sesji (nagranie od 07:01:10 do 07:06:21). 
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Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski udzielił odpowiedzi  

w sprawie zamontowania progów zwalniających, poinformował, że koncepcja zmiany organizacji 

ruchu przy ul Żurawinowej w Łochowie ma zostać opracowana przez Centrum Obsługi Edukacji  

i Sportu (nagranie od 07:06:36 do 07:08:32). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski zgłosił konieczność interwencji po opadach deszczu w Zielonce, 

podając lokalizację ul. Bocianowo przy sklepie i ul. Biedronki, tworzą się bardzo duże rozlewiska. 

Radny zapytał o możliwość wypompowania wód opadowych (nagranie od 07:08:38 do 07:10:09). 

 

Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski potwierdził, że te miejsca 

wymagają od czasu do czasu wypompowania wód, wskazał, że podpisana jest umowa na 

interwencję w takich sprawach, formalnie zgłoszenie musi być z urzędu. Radny Piotr Mądrzyński 

zwrócił uwagę, że część wód spływa na ulicę z dachów oraz z kostki podjazdowej (nagranie od 

07:10:10 do 07:12:47). 

 

Radna Ilona Nowakowska zapytała: kto odpowiada, za dwa piece, za sprawy BHP które zostały 

zakupione, kto zapłacił za prąd w świetlicy w Zielonce, jak to się stało, że z braku opłaty za zużycie 

gazu w świetlicy w Cielu gaz nie został odłączony i kto zapłacił za zaległe faktury. Radna zadała 

pytanie w kwestii przejęcia sieci sanitarno-kanalizacyjnej na osiedlu przy ul. Sosnowej. Odpowiedzi 

udzieliła Kierownik Referatu Inwestycji, która odczytała fragmenty z wniosku do budżetu, 

poinformowała, że na ten rok zostało przewidziane na projekt przebudowy sieci kanalizacji 

sanitarnej 200 00,00 zł, trwa przygotowanie opisu przedmiotu zamówienia. Radna Ilona 

Nowkowska zapytała o ul. Jaśminową w Lipnikach w temacie dziur na drodze. Kierownik Referatu 

Dróg i Gospodarki Odpadami odpowiedział, że w najbliższym czasie ta praca zostanie wykonana. 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka poinformowała, że dwa piece zostały zakupione przez gminę za 

pośrednictwem urzędu i zostały przekazane na stan Gminnemu Centrum Kultury do użytkowania. 

Sekretarz udzieliła wyjaśnień w kwestii zapłaty za gaz, informując, że sprawa została uregulowana. 

Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke poinformował, że dostarczyciel gazu nie 

wystawiał faktur (nagranie od 07:13:02 do 07:20:30). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zaapelował do Wójta o przystąpienie 

do realizacji inwestycji budowy ul. Myśliwskiej w Cielu II etap (nagranie od 07:20:41 do 07:21:28). 

 

Radna Katarzyna Tomicka zapytała o termin postawienia lamp w Łochowie, w szczególności  

o lampy przy Szosie Nakielskiej a ul. Żeglarskiej, na przejściu. Kierownik Referatu Inwestycji Anna 

Bromka poinformowana, że umowa została podpisana w zeszłym roku z terminem realizacji do 

września, na ten moment nie ma zgłoszeń co do opóźnień w realizacji prac (nagranie od 07:21:40 

do 07:22:22). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zwrócił uwagę, że trójwieś Łochowo, 

Łochowice i Lisi Ogon traktowana jest gorzej, odniósł się do kwestii braku wprowadzenia 

dodatkowych kursów autobusowych, które miały zostać wprowadzone. Przewodniczący zapytał  

o inwestycje: ul. Leszczynową, ul. Słoneczną w Lisim Ogonie, ul. Łąkową w Łochowicach,  
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ul. Twardą w Lisim Ogonie, czy została wdrożona procedura przetargowa, kiedy rozpoczną się 

prace na tych inwestycjach. Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka odpowiedziała, że  

w przypadku ul. Twardej trwa oczekiwania na wydanie decyzji ZRID, w przypadku ul. Słonecznej 

i ul. Łąkowej obie ulice zostały ujęte w planie zamówień publicznych na III i IV kwartał tego rok 

(nagranie od 07:22:31 do 07:25:54). 

 

Radna Magda Sznajder przedstawiła relację z IV Nocnego Maratonu Piłkarskiego w Sołectwie 

Ciele, podziękowała sponsorom, mieszkańcom, oraz radnym zaangażowanym w organizację 

wydarzenia. Radna poruszyła kwestię połączeń komunikacyjnych braku taboru, braku środków 

finansowych. Radna zwróciła się bezpośrednio do Skarbnik Gminy, odniosła się do jej słów  

i obietnic, że w budżecie są środki na komunikację. Radna poinformowała, że nadal oczekują na 

odpowiedź czy Wójt zwróci środki finansowe za studia podyplomowe. Radna podjęła kwestię 

ogłoszenia konkursu na logo Sołectwa Ciele, wskazując, że Sołectwo nie oczekuje wsparcia 

finansowego z budżetu gminy. Radna odniosła się do działania zarządzania kryzysowego w gminie, 

przedstawiła swoje uwagi, zgłosiła brak możliwości skontaktowania się pod wskazanym numerem 

telefonu. Radna wniosła o udostępnienie protokół z odbioru ul. Myśliwskiej, z zaznaczonymi 

uwagami do tego odbioru, wniosła o dokończenie równania ul. Myśliwskiej i ul. Zaułek, 

przywrócenie do stanu, pierwotnego. W dalszej części poruszony został temat odpowiedzi, jaką 

radna otrzymała z urzędu, w sprawie nawożenia kruszywa na ul. Myśliwską, woda z ulicy spływa 

mieszkańcom na posesje. Radna zgłosiła wniosek o ustawienie lustra U-18a w dwóch miejscach: 

ul. Ciele - zjazd z ulicy serwisowej na ul. Wspólną oraz w Prądkach przy zbiegu ul. Alabastrowej z 

ul. Jaspisową. Radna zapytała o kwestię obchodów 50-lecia gminy (nagranie od 07:26:02 do 

07:40:36). 

 

Odpowiedzi udzieliła Sekretarz Gminy Ewa Galicka, wskazując, że 50-lecie Gminy obchodzone 

jest zgodnie z aktem powołania Gminy Białe Błota przez Wojewódzką Radę Narodową  

w Bydgoszczy z dniem 1 stycznia 1973 roku, w związku ze zmianą przepisów, powstała Gmina 

Białe Błota, w granicach administracyjnych, w których jest obecnie. Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Białe Błota Henryk Sykut wskazał na obchody, które były świętowane w 2014 roku  

i dotyczyły 60-lecia gminy. Sekretarz Gminy Ewa Galicka podkreśliła, że obchody dotyczą istnienia 

Gminy Białe Błota w granicach administracyjnych. Do dyskusji przyłączył się radny Łukasz 

Wyszomirski. Sekretarz Gminy Ewa Galicka przypomniała o likwidacji gromad i połączenia ich  

w jedną gminę (nagranie od 07:40:40 do 07:48:02). 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka udzieliła odpowiedzi w temacie zarzadzania kryzysowego, 

poinformowała o możliwości kontaktowania się pod dwa numery telefonu, istnieje też możliwość 

zadzwonienia na zarządzanie kryzysowe do Miasta Bydgoszczy (nagranie od 07:48:15 do 

07:49:45). 

 

Radna Magdalena Sznajder kontynuowała wypowiedź, poprosiła o odpowiedź w kwestii środków 

na komunikację. Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska odniosła się do słów radnej 

Magdaleny Sznajder, wypowiedziała się na temat podjętej przez Regionalną Izbę Obrachunkową  

w Bydgoszczy uchwały. Radna Magdalena Sznajder przypomniała, że na komisji, na której miała 

zostać podjęta decyzja o przekazaniu środków na jeden z trzech wariantów radna zapytała Skarbnik, 
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gdzie są środki na te autobusy, ponieważ na zebraniach wiejskich Skarbnik mówiła mieszkańcom, 

że środki są tylko nie ma taboru, teraz się tego wypiera. Skarbnik zaproponowała zaprotokołowanie 

przebiegu spotkania, na które Przewodniczący zaprosił Skarbnik i przekazać mieszkańcom do 

wiadomości. Do dyskusji przyłączył się radny Łukasz Wyszomirski poruszył temat 

odpowiedzialności radnych. Radna Magdalena Sznajder ponowiła pytanie o środki na autobusy. 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka zauważyła, że trudno mówić o środkach, kiedy nie zostało określone, 

od kiedy, i jakie zmiany mają być wprowadzone, w najbliższym czasie zostanie zorganizowane 

spotkanie z ZDMiKP w Bydgoszczy, radni będą na bieżąco informowani o podejmowanych 

decyzjach i możliwościach. W budżecie nie ma zabezpieczonych środków, środki w budżecie są 

zabezpieczone do wysokości ustalonych w tej chwili rozkładów jazdy (nagranie od 07:49:51 do 

08:02:55). 

 

Ad. 10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 

 

Magdalena Dunajewska odniosła się do informacji na temat braku środków na autobusy, jako 

mieszkanka czuje się oszukana, przypomniała, czego mieszkańcy oczekują. Wskazała, że między 

godz. 06:11 a godz. 07:00 brakuje kursu autobusu linii 90, który powinien być minimum o godz. 

06:45 na przystanku przy ul. Kwiatowej, kolejny kurs, o który walczą mieszkańcy powinien być  

o godz. 17:00 kurs powrotny z Garbar. W kwestii linii 92 mieszkanka liczy na jej uruchomienie. 

Mieszkanka zapytała o autobus linii 92, który o godz. 09:00 jedzie z Błonia do Łochowa.  

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz wyjaśnił, że był to wniosek osoby 

niepełnosprawnej, aby dojechać do lekarza. Radna Ilona Nowakowska powiedziała, że kursy są 

niedostosowane do potrzeb mieszkańców. Mieszkanka poprosiła o odpowiedź na piśmie  

o stanowisko Pana Wójta, jaki wariant został wybrany i jakie jest stanowisko i kiedy będzie ta 

realizacja.  Mieszkanka odniosła się do kwestii przebudowy drogi oraz bezpieczeństwa, poruszyła 

temat konsultacji społecznych, których oczekują mieszkańcy (nagranie od 08:01:09 do 08:20:41). 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka wskazała, że w budżecie gminy zawsze są zaplanowane środki na 

zadania, które są realizowane, a nie na zadania planowane (nagranie od 08:20:52 do 08:22:26). 

 

Radny Piotr Mądrzyński zapytał w temacie przebudowy kanalizacji na ul. Wyczynowej w Lisim 

Ogonie, na jakim odcinku nastąpiła przebudowa. Radny zwrócił uwagę na autobusy linii 42, które 

jeżdżą puste, zgłosił problem palącego się oświetlenia na ul. Kruszyńskiej w Białych Błotach, 

wieczorem, o dwie godziny za szybko zapalają się lampy i dwie godziny później gasną (nagranie 

od 08:23:04 do 08:26:26). 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka odniosła się do uwag radnego w kwestii komunikacji, zachęciła do 

przeanalizowania przeprowadzonego badania dotyczącego napełnień i potoków pasażerskich, 

zaproponowała zorganizowanie spotkania z przedstawicielem Zarządu Dróg Miejskich  

i Komunikacji Publicznej w Bydgoszczy. W temacie zapalonego oświetlenia, uwagi radnego zostały 

odnotowane. Radny Piotr Mądrzyński zwrócił uwagę, że większość lamp zapala się wcześniej i nie 

są to zmierzchówki (nagranie od 08:26:26 do 08:29:54). 
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Daria Włodarczyk odniosła się do prowadzonej retoryki. Mieszkanka zapytała Sekretarz Gminy  

o stwierdzenie, że „badania potoków są zadawalające”, Sekretarz udzieliła odpowiedzi. Mieszkanka 

wyraziła swoje niezadowolenie w sprawie komunikacji, kierowała uwagi do Sekretarz Gminy, 

odniosła się do odpowiedzi, jaką otrzymała na zapytania dotyczące wykazu wpływów z podatków 

z poszczególnych sołectw do budżetu gminy. W dalszym ciągu wypowiedzi mieszkanka poruszyła 

temat przebudowy drogi powiatowej, zaznaczyła, że most o nośności pasa ruchu 11,5 t to nie jest 

realizacja inwestycji dla mieszkańców, to jest robienie inwestycji dla przedsiębiorców. Daria 

Włodarczyk zaznaczyła, że urząd jest dla mieszkańców (nagranie od 08:30:09 do 08:40:30). 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka podkreśliła, że uzyskane wyniki z zakresu dokonanych pomiarów 

napełnień, jak i potoków pasażerskich są dostępne, można się z nimi zapoznać, ponownie 

zaproponowała zorganizowanie spotkania z Zarządem Dróg Miejskich i Komunikacji Publicznej  

w Bydgoszczy. W tej chwili nie ma problemów żeby się mieszkańcy mogli przemieszczać między 

Białymi Błotami a Bydgoszczą. Sekretarz zwróciła uwagę, że urząd udziela odpowiedzi w zakresie 

dostępu do informacji publicznej zgodnie z obowiązującym prawem (nagranie od 08:40:34 do 

08:42:45). 

 

Hanna Bernadowicz powiedziała, że Skarbnik, na jednej z sesji, powiedziała do niej, że pieniądze 

są na autobusy, odniosła się do odpowiedzialności, jaką mają radni wobec mieszkańców. 

Mieszkanka swoje uwagi przedstawiała wobec Skarbnik Gminy, Sekretarz Gminy oraz wobec 

Zastępcy Wójta. Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke powiedział, że został obrażony 

przez mieszkankę pytaniem, jakie szkoły specjalne skończył i opuścił salę posiedzeń. Wywiązała 

się dyskusja. Mieszkanka zwróciła się do radnych o możliwość wyznaczenia godziny dla wolnych 

wniosków mieszkańców podczas sesji. Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz 

odniósł się do wniosku mieszkanki. Hanna Bernadowicz zauważyła, że z miejscowości Łochowo, 

Łochowice i Lisi Ogon wpływają do gminy największe podatki, a mieszkańcy nie mają tam 

chodników, przejść dla pieszych, lamp, nie mają niczego (nagranie od 08:42:45 do 08:51:18). 

 

Ad. 11. Zakończenie obrad LXXVII Sesji VIII Kadencji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zakończył obrady LXXVII Sesji Rady 

Gminy. 

 
 

Przewodniczący Rady Gminy  

               Białe Błota 

        /-/Jacek Grzywacz 
 

 

 

 

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem:  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/39246/sesja-rady-w-dniu-wtorek-27-czerwca-2023.htm 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia  

18.07.2023 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/39246/sesja-rady-w-dniu-wtorek-27-czerwca-2023.htm

